

-Dinka



Kɔc ci Kuany nē Rɔŋ cɔl Melton

Bēēi ku Mith

Kā juirke ku Kā ye Keek Gaam

Kā ye Keek Gām Baai

Kā ye kɔɔr ba ke dhuknhiim tinē kā ye kɔc baai rēer tōk keek kɔɔr nē kuɔɔny, wēl ku kā kɔɔr keek bikē kāken yekē ke tak de tā apieth de riel, riāk/miet de pou, cien ku nɔŋ weu yōk nē tēŋ de kāŋ ku kā juirke nɔŋic Ajuer Kuɔɔny de Riel yic Piir, Kuɔɔny de Baai ci mat ke dēt, jīeem ku luɔɔi akutnhom.

Athōor de Lek de Ajuir ku Kuɔɔny tenɔŋ Bēei, Kɔc ke Mith ku Mith tɔ ɔnlany Ka ne Yintanet Nyin
Athōor de lek de ajuir ke kuɔɔny tenɔŋ bei ku mith ku kɔc lui tɔ ne Madina de Melton.

meltonfamiliesandchildren.com

Muōōk/Tiit nyin de Baai

Ee rɔt dac waar, piōōc baai ku kē de muōōk de mith nɔŋ yithboo ka dhetem ku run ka thiēr ku diak ye piōōc de thaa thok ebēn gaam, bak de thaa, yin yitōk, ne gōc ku ne thōk de thukul, thaa de ajatha, thōk de yithboo ku muōōk de wakōu nē tāu de dupiōōc. Dupiōōc aye keek kuany apieth ku gem kē piny ci tiit cin kē nāk kɔc ku ye nhiaar ee nɔŋ akutnhiim thiik ke mith nē bēēi ke dupiōōc yic. Dupiōōc aye keek kony ku biōōkē keek nē akutnhom ci piōc ye wēl lueel biyic

Kā ye Looi Xōōt

Ee kuɔɔny bēi tēnɔŋ kɔc tō nē rōŋ cɔl Melton ye tō ee ke cin bēēi ke rēer wēle tō kē tēcin bēēi ke rēer nhim. Ba kuɔɔny yōk tēnē Kā ye gaam yōōt ke yin kɔɔr ba Jeny de Luāk Cien de Xōōt kan tīŋ ku Kuɔɔny ba biōōk ku tooc thōl.

Thukul de Mith Kor

Ye kɔɔr bi pioc de mith juak ku waai bi dit de nyīny rilyic yīknhial. Kɔc ci kuany amuk kuēer ke lɔthin ku kony kē yōk ku bi mith kedhie lɔ nē ajuer de thukul mith kor nɔŋ run ka ŋuan, nē ruɔn lek keek nē thukulic.

Jɔŋ de Thiooŋ

Ee luɔɔi de thuur dē pēei thok ku ajuer de gāt nē mith kor, mith mol ku mith kēn lɔ thukulic, ku kɔc ke mith ku kɔc ye muōōk gam. Ajuer ee yōk de mith waai ku gem pol, ba kēdēŋ cak, nyiny yenē kɔc puɔth miet nɔŋic diet ku cāth

-Dinka

Diäär nɔŋ mith ku Pialguöp de Meth

Ee kä juec ye gaam bëi tənë kɔc ke mith ku mith/mith mol ken nɔŋic run nyic ke ku nēm de ɣan ke mith, kuɔny thuëët, akutnhiim ke kɔc ke mith ye ayam ku Ajuer de Muöök Pieth cɔl P nadiak.

Muöök Cii tō nē Nyindhie

Ee thɛɛ kor ke muöök gaam tənë mith nɔŋ yithboo ka dhetem ku run ka thiëer ku diak tō rɔɔk, ye yin puöl ba menhdu waan nē muöök da yic ke ye lo tənë tagir, aruk, tē de pol wēle nɔŋ thɛɛ bi yin ke lo biyic. Ajuer e loi kɔc ci piöök ke dupiöök ke mithkoor luui.

Akutnhiim ke Pol

Aye nyiin yien mith gɔl nē dhiëëth agut run ke thukul ku kɔc dit ken/kɔc nyiin tiit ne keek ago nyiny ayam piöök ku yikë nhial, yök mëëth ayam ku gām de rɔt. Akutnhiim ke pol de kɔc rëer tōk aye muk nē kɔc ke bëëi ku kony akutnhiim ke pol aye muk ebën nē akutnhom cit mën de akuma, thukul wēle akutnhiim ke kuɔny de baai.

Ajuer de Raan ye Lui ne lotuerŋ de Mith ken Gɔl ne Thukul

Ajuer de raan ye lui ne lotuerŋ de mith ken gɔl ne thukul e kuony gam tenɔŋ rodhai ke akuma ago ke wēi ku kony kee ne dhel leu bi keek ke mith niop cɔk ye tō ajuiric apieth. Keek ke kɔc lui ne ye ajuer kene yic, aye kuony cit mande: lek gam, kuony de keŋ, dhɔl leu bene ke ajuer ya loi, wëët de dupiöök ke mith ku nyooth de dhɔl leu bene dupiöök kony kony kɔk ya yook ka tooc ne ajuir kɔk yic ago kɔc ke mith ku mith ya lo ajuiric.

Muöök de Ajatha

Ee piöök pieth arëët bëi ku muöök tō piny pieth cin kë näk kɔc de thukul ciën de mith nē thɛɛ keajatha de kɔc Victoria. Ajuer ee luui gɔl nē 6.30am agut 6.30pm Köl de tōk agut Köl Dhiec (aciniic ajatha de kɔc kedhie) ku ee looi ku juir nē dupiöök nɔŋ nyiëc bikë kä juec ye looi mat thin ku kä ye tō ci tē kɔr mith ke thin, ka kɔr ke ku yith.

Tē kɔr yin wēl juec nē gɛɛr de ke kä juirke ku kä ye gaam ke yin cɔl Kɔc ci Kuany nē Rɔŋ cɔl Melton nē 9747 7200 wēle nēm melton.vic.gov.au